

PROJECT ON MITIGATING INTERACTIONS BETWEEN ENDANGERED MARINE SPECIES & FISHING ACTIVITIES (2015 - 2017)

This project is coordinated by the Secretariats of ACCOBAMS and of the General Fisheries Commission for the Mediterranean (GFCM), in collaboration with the Regional Activity Center for Specially Protected Areas (UNEP/MAP-RAC/SPA).





GOAL OF THE PROJECT

Improving the conservation of endangered marine species, such as cetaceans, marine turtles and seabirds, with respect to fishing activities in the Mediterranean

1ST COMPONENT

Enhancing the conservation of cetaceans, sea turtles and seabirds, in particular by **mitigating interactions with fisheries**, i.e. incidental catches and depredation issues, by identifying the nature of such interactions and at testing mitigations measures.

It is implemented by national institutions and NGOs through the development of six pilot actions in selected types of fisheries in the Central and Western Mediterranean Sea (in France, Spain, Morocco, Tunisia, Algeria).

2ND COMPONENT

Increasing the awareness of national authorities, fishers and civil society and demonstrating that economic incomes of fishers could be diversified through the development of sustainable ecotourism activities based on the link between traditional fishing and the observation of marine fauna preventing disruption and harassment of the animals. This would place fishers in the role of responsible actors and "ambassadors" of the seas.

3RD COMPONENT

Ensuring wide dissemination of project results, lessons learnt and knowledge sharing.













PROJET D'ATTÉNUATION DES INTERACTIONS ENTRE LES ESPÈCES MARINES MENACÉES & LES ACTIVITÉS DE PÊCHE (2015 - 2017)

Ce projet est coordonné par les Secrétariats de l'ACCOBAMS et de la Commission Générale des Pêches pour la Méditerranée (CGPM), en collaboration avec le Centre d'Activités Régionales pour les Aires Spécialement Protégées (PNUE/PAM-RAC/SPA).









OBJECTIF DU PROJET

Améliorer la conservation d'espèces marines menacées, comme les cétacés, les tortues marines et les oiseaux marins, dans le cadre des activités de pêche en Mé-

1 ERE COMPOSANTE

Renforcer la conservation des cétacés, des tortues marines et des oiseaux marins, à travers **l'atténuation des interactions avec les pêcheries** - captures accidentelles et de déprédation - en identifiant la nature de ces interactions et en testant des mesures d'atténuation.

Elle est mise en œuvre par des institutions nationales et des ONG à travers le développement d'actions pilotes dans des pêcheries sélectionnées en Méditerranée centrale et occidentale (en Algérie, Espagne, France Maroc et Tunisie).

2^{EME}COMPOSANTE

Sensibiliser les autorités nationales, les pêcheurs et la société civile et à démontrer que les revenus des pêcheurs peuvent être diversifiés par le développement d'activités d'écotourisme durable basées sur le lien entre les activités de pêche traditionnelle et l'observation de la faune marine, tout en évitant les perturbations et le harcèlement des animaux. Les pêcheurs seraient placés dans le rôle d'acteurs responsables et d'« ambassadeurs » de la mer.

3^{EME} COMPOSANTE

Assurer une **large diffusion des résultats du projet**, des leçons apprises et le partage des connaissances.









